
湖南湘仪离心机简易操作指南 

 

1. 打开离心机侧边电源开关； 

2. 按“Set”，上下键和“Enter”键设置本次操作的参数（一般为转速，时

间，温度和转子参数），如有需要，按“Frost Temp”按钮开始预冷，并在

预冷期间保持顶盖关闭； 

3. 使用扳手更换合适容量的转子，装入带有样品并且确认密封的离心管； 

4. 转子上样完毕后盖上转头盖，旋紧； 

5. 盖紧离心机顶盖，按“Start”键开始离心； 

6. 离心结束后按“Stop”打开顶盖，取出样品。 

离心机使用注意事项 

1. 对角放置离心管需要质量配平（不是体积配平），可在离心机旁电子称上确

认对角离心管质量，保持质量差在 0.2 之内。 

2. 更换转子需要使用特制扳手，扳手由实验员保管。 

3. 使用后擦拭干净离心机内壁水珠或霜冻，并保持顶盖开启。 

4. 转子参数和转子对应最佳转速： 

转子容量          转速             转子参数

设置 

1.5mL <18500r/min           1 

15mL <12000r/min           2 

50mL <12000r/min           4 

 

5. 可设置温度范围：-20℃~40℃。 

6. 每次停机后，再次开机时间间隔要超过 5 分钟，以免压缩机损坏。 

 

 

 

 

 

 

 

 



Centrifuge  operation manual 

 
1. Turn on the power switch on the side of the centrifuge; 
2. Press "Set", up and down keys and "Enter" key to set the parameters of this 

operation (usually speed, time, temperature and rotor parameters), if necessary, 
press the "Frost Temp" button to start pre-cooling, and in the Keep the top lid 
closed during cold periods; 

3. Use a wrench to replace the rotor with the appropriate capacity, and load the 
centrifuge tube with the sample and confirm the seal; 

4. After the rotor is loaded, cover the rotor cover and screw it tightly; 
5. Close the top cover of the centrifuge and press the “Start” button to start 

centrifugation; 
6. After centrifugation, press "Stop" to open the top cover and take out the sample. 

Precautions for the use of centrifuges 

1. Placing the centrifuge tubes diagonally requires mass balance (not volume 
balance). You can confirm the quality of the diagonal centrifuge tubes on the 
electronic scale next to the centrifuge, and keep the quality difference within 0.2. 

2. A special wrench is required to replace the rotor, which is kept by lab technician 
3. Wipe off water droplets or frost on the inner wall of the centrifuge after use, and 

keep the top cover open. 
4. Rotor parameters and rotor corresponding optimal speed: 

Rotor volume          Speed                Roter Index 
1.5mL <18500r/min           1 
15mL <12000r/min           2 
50mL <12000r/min           4 

 

5. The temperature range can be set: -20℃~40℃. 
6. After each shutdown, the time interval between restarting the machine should be 

more than 5 minutes to avoid damage to the compressor. 


